
电网技术 2009, 33(19) 132-136 DOI:     ISSN: 1000-3673 CN: 11-2410/TM

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索                                                            [打印本页]   [关闭] 

电电电电力系力系力系力系统统统统 扩扩扩扩展功能展功能展功能展功能 

本文信息

Supporting info 

PDF(508KB) 

[HTML全文] 

参考文献[PDF] 

参考文献 

服务与反馈

把本文推荐给朋友   

加入我的书架 

加入引用管理器 

引用本文 

Email Alert 
文章反馈 

浏览反馈信息 

本文关键词相关文章

广域控制

开关控制

电力系统稳定

通信时滞

广域测量系统(WAMS)

本文作者相关文章

PubMed

基于基于基于基于开关开关开关开关控制的控制的控制的控制的电电电电力系力系力系力系统统统统广广广广域阻尼控制器域阻尼控制器域阻尼控制器域阻尼控制器

吴华吴华吴华吴华仁仁仁仁,吴吴吴吴丹丹丹丹宁宁宁宁,王王王王启启启启,李李李李晓晓晓晓慧慧慧慧

南京师范大学 电气与自动化工程学院，江苏省 南京市 210042

摘要摘要摘要摘要： 

研究了广域阻尼控制器以改善互联电力系统的阻尼和动态稳定性，提出了发电机励磁系统的广域控制算法。该算

法用开关控制实现来自远方发电机的转速反馈控制，且考虑了通信时滞。该算法能减小通信时滞的不利影响。励

磁系统的广域阻尼控制器以该算法为基础且包含超前–滞后网络。通过4机2区域系统的三相短路故障的数字仿

真，测试了该广域阻尼控制器的性能。仿真结果表明，该广域阻尼控制器能改善互联电力系统的动态稳定性。 

关键词关键词关键词关键词： 广域控制   开关控制   电力系统稳定   通信时滞   广域测量系统(WAMS)   

Switch Control Based Wide-Area Damping Controller of Power Systems

WU Hua-ren ,WU Dan-ning ,WANG Qi ,LI Xiao-hui 

School of Electrical and Automation Engineering，Nanjing Normal University，Nanjing 210042，Jiangsu 
Province，China 

Abstract: 

A wide-area damping controller is researched to improve damping and dynamic stability of 
interconnected power grids, and a wide-area control algorithm of generator excitation system is 
proposed. In the proposed algorithm, the switch control is utilized to implement the feedback control of 
rotating speed from remote generators while the time-delay is taken into account. Using the proposed 
algorithm the adverse effect of time-delay can be suppressed, meanwhile the communication delay is 
considered. Through digital simulation of a 4-machine 2-region system, the performance of this wide-
area damping controller is tested. Simulation results show that the dynamic stability of interconnected 
power grids can be improved by this wide-area damping controller. 

Keywords: wide-area control   switch control   power system stability   communication delay   
wide-area measurement system(WAMS)   
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